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 Protokół Nr 29 
z dwudziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 29.01.2009r. 

 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 
przy ulicy Pocztowej 2. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 16.30. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radny nieobecny usprawiedliwiony – Marian BłaŜejewski. 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej 
    w Więcborku      - Henryk Dueskau 
6. Przewodnicząca Rady Nadzorczej ZGK   - Halina Zimon - PoroŜyńska  
7. Kierownik ds. Wodociągów i Kanalizacji   - Piotr Łukarski 
8. Specjalista ds. Gospodarki Odpadami 
    Płynnymi i Stałym      - Adam Kubiak 
9. Kierownik Referatu Rolnictwa, Leśnictwa 
    i Dróg       - Tomasz Fifielski 
10. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
      Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami - Michał Bąk 
11. Sołtysi / Aniela Chomicz, Regina Mucha, 
      Maria Łańska, Piotr Szyling/ 
12. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
13. Redaktor „Gazety Pomorskiej”    - Marietta Chojnacka 
14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
 
 
W części spotkania uczestniczył Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  
p. Waldemar Kuczerepa, zastępca Dyrektora Spółki „PROVITA” p. Bogumiła Mierzejewska 
oraz mieszkaniec Więcborka p. Andrzej Ikert. 
 
 Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
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Porządek obrad przewidywał: 
 
 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXVIII sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego RM o podejmowanych działaniach w okresie między 

sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca wykonania zadań 

za 2008r. w odniesieniu do załoŜeń organizacyjnych, gospodarczych i finansowych. 
      - Dyskusja 
8. Ustosunkowanie się do wniosku złoŜonego przez Dyrektora ZGK dotyczącego 

ustalenia wysokości taryf za 1m3 wody i ścieków na 2009r. 
     - Dyskusja 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej 
Spółka  

      z o.o. w Więcborku 
10.Sprawozdanie Przewodniczącego RM w Więcborku z działalności Rady za 2008r. 
11. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za 

2008r. 
12. Sprawozdania Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej z realizacji planów 

pracy za 2008r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w trybie przetargu ustnego ograniczonego 

nieruchomości połoŜonej w Więcborku obręb 3. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokalu mieszkalnego 

stanowiącego własność Gminy Więcbork. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokalu uŜytkowego 

połoŜonego w Sypniewie przy ul. 29 Stycznia 36. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w 

Pęperzynie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości połoŜonej w 

Więcborku. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska z Planem 

Gospodarki Odpadami Gminy Więcbork. Aktualizacja  na lata 2008-2011 z 
perspektywą na lata 2012-2015. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego programu budowy i 
finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Więcbork”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych. 

21.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia w pierwszej 
kategorii zaszeregowania w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego 
oraz wartości jednego punktu w złotych dla pracowników jednostek budŜetowych 
działających w zakresie oświaty. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie i realizację przez 
Gminę Więcbork projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet 
IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach Działanie 9.4. Wysoko 
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wykwalifikowane kadry systemu oświaty oraz pełnienie przez Powiat Tucholski 
funkcji koordynatora. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009 rok. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dodatkowego wynagrodzenia rocznego 

Burmistrzowi Więcborka za 2008 rok. 
25. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
26. Wolne wnioski i informacje. 
27. Zakończenie. 

 
 

 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z XXVIII sesji został 
napisany, osobiście je przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek.. Zapytał , czy są jeszcze 
jakieś uwagi ze strony radnych. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego 
przegłosowanie. 
 
 

Protokół przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
10.01.2009r -  udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej StraŜy PoŜarnej  
w Zakrzewku 
14.01.2009r.- udział w spotkaniu z posłem Kłopotkiem. Rozmowy prowadzone były w 
kierunku wsparcia naszych wniosków dotyczących  pozyskania środków unijnych w ramach: 
- Regionalnego Programu Operacyjnego / kanalizacja w mieście /, 
- Rozwoju Obszarów Wiejskich / kanalizacja w Sypniewie /,  
- Odnowy Obszarów Wiejskich / ogródki jordanowskie, świetlice wiejskie /, 
- Budowy Boiska Sportowego przy Gimnazjum w Więcborku 
14.01.2009r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Miejsko-Gminnego Klubu Sportowego 
„GROM” Wi ęcbork. 
15.01.2009r. – udział w zorganizowanym z własnej inicjatywy spotkaniu w składzie: 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa … p. Stanisław Piłka, Burmistrz Więcborka, Dyrektor 
ZGK, Kierownik ds. wodociągowych w ZGK p. Piotr Węgrzyn, Kierownik Referatu 
Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM p. Michał Bąk, 
Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg p. Tomasz Fifielski, 
Projektant dokumentacji sieci wodociągowej p. Rode i Przewodniczący RM. Głównym celem 
spotkania było zapoznanie się z aktualnym zaawansowaniem dokumentacji i pozwoleń na sieć 
wodociągową w Puszczy, Frydrychowie i Jeleniu oraz podjęcie konkretnych ustaleń 
zmierzających do wykonania dokumentacji tak aby prace w terenie mogły być rozpoczęte 
wiosną. 
17.01.2009r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w 
Więcborku. 
23.01.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
25.01.2009r. – udział w uroczystościach związanych z wyzwoleniem Więcborka. 
26.01.2009r. udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
28.01.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów.  
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Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
13.01.2009r. – spotkanie ze starostą Henrykiem Pawliną. Rozmowy dotyczyły moŜliwości 
wejścia na nasz rynek firmy „DALKIA”, która miałaby zaopatrywać w ciepło Szpital 
Powiatowy. 
14.01.2009r. – wyjazd na Konwent Burmistrzów do Torunia. Dyskusja obejmowała sprawy z 
wiązane ze środkami pochodzącymi z Regionalnego Programu Operacyjnego. W spotkaniu 
uczestniczył tym razem równieŜ  Marszałek Województwa. Tego samego dnia Burmistrz brał 
udział w Walnym Zebraniu „GROM” Więcbork, które odbyło się w sali kinowej MGOK. 
15.01.2009r. – udział spotkaniu dotyczącym zaawansowania prac wodociągowych na terenie 
Gminy Więcbork. oraz wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów 
notarialnych. 
17.01.2009r. – udział w Walnym zebraniu Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Więcborku. 
18.01.2009r – uczestnictwo w koncercie kolęd zorganizowanym przez MGOK Więcbork. 
19.01.2009r. – wspólny ze Starostą wyjazd do Zarządu Dróg Wojewódzkich w celu spotkania 
się z Dyrektorem  Chojnackim i omówienia moŜliwości przebudowy skrzyŜowania ulic 
Gdańskiej i Pocztowej.  Istnieje moŜliwość wpisania tego zadania w tzw. „ schetynówki”. 
20.01.2009r. – Spotkanie w Sępólnie Krajeńskim w sprawie ścieŜki rowerowej. W spotkaniu 
poza Burmistrzem uczestniczyła inspektor UM p. Sikorska oraz Kierownik Referatu UM  
p. Bąk. 
23.01.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa… 
26.01.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu. 
28.01.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu I Finansów. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1.Radny Stanisław Schwartz wskazał na problem związany ze szkodliwą działalnością 
bobrów na rzece „Rokitka”. Poziom wód na tejŜe rzece podniósł się znacznie i istnieje 
zagroŜenie zalania pobliskich łąk. 
- Mówił teŜ na nie uporządkowanie drogi Śmiłowo – Pęperzyn pomimo wcześniejszego 
zapewnienia Zarządu Drogowego w Sępólnie o ich wykonaniu. 
2.Radna Beata Lida pytała czy w związku z deficytem lokali socjalnych na terenie Gminy 
Więcbork, komórka zajmująca się w Urzędzie Miejskim pozyskiwaniem środków 
zewnętrznych podjęła próbę znalezienia źródeł finansowych umoŜliwiających budowę takich 
mieszkań. Z tego co wie Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej ogłasza konkursy w ramach 
których moŜna pozyskać środki na ten właśnie cel. 
- Przekazała równieŜ informację, Ŝe Ministerstwo to od miesiąca kwietnia będzie ogłaszało 
konkurs związany z aktywizacją świetlic wiejskich. Jej zdaniem jest to szansa na to, by 
zaczęło się w nich coś dziać. 
3. Radna Barbara Bury poruszyła sprawę przeniesionego przystanku przy ulicy Gdańskiej. 
Obecne miejsce nie zapewnia w sposób dostateczny bezpieczeństwa osobom oczekującym na 
autobus jak i wymogów właściwych dla przystanku. 
- Ponadto mówiła o zapchanym przepuście na zakręcie przy ulicy Lipowej w Więcborku, co 
powoduje tworzenie się w tym miejscu „jeziorka”. 
- Poddała równieŜ pod rozwagę odbudowę budynku w którym mieściła się siedziba TKKF. 
Zdaniem radnej o miejsce w którym usytuowany był obiekt warto zdabać. 
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4. Radny Jerzy Urbaniak  upomniał się o wyniki Studium Wykonalności na kanalizację, 
które zgodnie z  pismem jakie w zeszłym roku wystosowała do Burmistrza Więcborka Rada 
Miejska, miały być przedstawione Radzie przed uchwaleniem budŜetu Gminy na 2009r. 
5. Radny Stanisław Posieczek ponowił interpelację odnośnie nieprawidłowo 
funkcjonującego oświetlenia we wsi Sypniewo oraz tą dotyczącą wyrw w drodze na ulicy 
StraŜackiej i Szkolnej / moŜna koła pourywać /. 
6. Radny Józef Kosiniak pytał po raz kolejny o zaawansowanie prac związanych z zamianą 
działki w Zakrzewku z Nadleśnictwem Runowo. 
-  Ubolewał, Ŝe Zarząd Dróg Wojewódzkich nie oznacza drzew chorych nadających się do 
wycinki, które stwarzają powaŜne zagroŜenie dla uczestników ruchu drogowego tak samo jak 
nie przycięte krzaki przy drogach. 
- Pytał, czy poprawi się jakość wody w mieście poniewaŜ od dłuŜszego czasu „leci kawa”. 
- Sugerował, by pokusić się o wykonanie projektu drogi, która łączy drogę powiatową z 
wojewódzką na trasie Nowy Dwór – Zakrzewek. 
7. Radny Stanisław Piłka ponowił interpelację w sprawie modernizacji drogi Borzyszkowo-
Czarmuń. Zarząd Dróg Powiatowych obiecał zlikwidować doraźnie powstałe tam 
wybrzuszenia jednak do dziś nic nie zostało wykonane. 
- Ponadto wnioskował, by z zatoczki mieszczącej się przy przedszkolu w Borzyszkowie 
usunąć wystający pniak. 
8. Radna GraŜyna Sowińska pytała, czy uzyskano juŜ odpowiedź z energetyki odnośnie 
moŜliwości oświetlenia ulicy Kasztanowej w Więcborku oraz, czy są ewentualnie jakieś 
plany w tym względzie na Osiedlu Piastowskim. 
9. Radny Waldemar Kuszewski prosił o skuteczne rozwiązanie problemu gromadzenia się 
wody na skrzyŜowaniu ulicy I Armii Wojska Polskiego i Osiedla BoWiD. Proponował 
odprowadzenie jej do pobliskiego rowu.  
- Wnioskował o dokończenie chodnika prowadzącego na Osiedle BoWiD wzdłuŜ muru 
okalającego starą kotłownię. 
- Mówił teŜ o rozpatrzeniu moŜliwości zaadaptowania placu przy starej kotłowni na myjnię 
samochodową. 
- Zgłosił potrzebę uregulowania spraw grzewczych w Gimnazjum w Więcborku, a 
mianowicie załoŜenie zaworu umoŜliwiającego ogrzewanie w miarę potrzeb, niezaleŜnie od 
siebie, szkoły i sali gimnastycznej. Brak takiego rozwiązania uwidocznił się podczas ostatnich 
zawodów sportowych –„Gimnazjada”. 
 
Ad. 7 - 8  Informację dotyczącą wykonania zadań za 2008r. w odniesieniu do załoŜeń 
organizacyjnych, gospodarczych i finansowych w Zakładzie Gospodarki Komunalnej 
przedstawił Dyrektor ZGK p. Henryk Dueskau. 
 
 
Na wstępie p. Dueskau powiedział , Ŝe rok 2008 nie naleŜał do łatwych. Ogólnoświatowy 
kryzys ekonomiczny dotknął nawet Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 
Czynnikami jakie wpłynęły na nie osiągnięcie zaplanowanego zysku w kwocie 40,000,00 zł 
to: wzrost cen energii, zwiększenie zatrudnienia jak równieŜ konieczność przeprowadzania 
dodatkowych badań i analiz jakości wody spowodowane pojawieniem się mikroorganizmów 
w pokładach wody. 
 
 
l.p. Zadania do wykonania w 2008 r. Koszt orient. 

   I. CMENTARZ  
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l.p. Zadania do wykonania w 2008 r. Koszt orient. 

1. Niwelacja terenu nowej części cmentarza – kwatery i woda – nie wykonano 10.000,00 

   2. 

Remont starego ogrodzenia – nie wykonano 

 

          5.000,00 

3. Utwardzenie terenu wokół kaplicy (polbruk) – nie wykonano         10.000,00 

 Razem:         25.000,00 

II.  CIEPŁOWNICTWO  

   1. Malowanie i konserwacja 

Wykonano za kwotę: 

           1.500,00 

           1.900,00 

 III.  WODOCIĄGI  

1. Wymiana 5 szt.  przyłączy na osiedlu BoWiD    - nie wykonano            5.000,00 

2. Połączenie w pierścień wodociągu na osiedlu Słonecznym – nie wykonano            2.000,00 

3. 

Remont studni głębinowej w Pęperzynie lub wykonanie nowej   

 Wykonano i zakupiono pompę głębinową za kwotę - 

         45.000,00 

         44.160,00 

   4. Wykonanie nowych podłączeń studni głębinowych SUW  Więcbork 

Wykonano I-szy etap za kwotę - 

         10.000,00 

           6.500,00 

   5. Wymiana wkładów odŜelaziaczy w Więcborku 6 szt. 

wykonano 3 Witunia ,Sypniewo ,Runowo + remont kapitalny 1 odŜelaziacza 

         25.000,00 

         16.813,90 

6. 

Wymiana rurociągu tłocznego studni Nr 3 w Sypniewie 

Wykonano za kwotę: 

           5.000,00 

           5.650,00 

7. 

Wymiana stolarki okiennej i drzwi stacji wodociągowej w Więcborku 

Wykonano I-szy etap za kwotę: 

         16.000,00 

           3.656,00 

8. Dodatkowo zakupiono samochód VW Transporter          25.000,00 

9. 
Dodatkowe badania wody w związku z pojawieniem się mikroorganizmów 
w IV kwartale 2008 r. 

           9.890,00 

10. Zakup agregatu podwodnego –pompy dla SUW Sypniewo            3.500,00 

. Razem planowane: 

Razem wykonane: 

      108.000,00 

      115.169,90 

 OCZYSZCZALNIA ŚCIEKÓW   
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l.p. Zadania do wykonania w 2008 r. Koszt orient. 

1. 

Rozbudowa poletka osadowego 

Wykonano za kwotę: 

         30.000,00 

         16.236,00 

2. Instalacja sygnalizacji i monitoringu oczyszczalni ścieków – nie wykonano          30.000,00 

3. 
Wymiana blach pomostowych oraz naprawa koszy na skratki przepomp.- 
nie wykonano 

           5.000,00 

4. Smołowanie dachów budynku oczyszczalni – nie wykonano            5.000,00 

5. 

BieŜące naprawy sprzętu i urządzeń – wykonano 

• Pompa do ścieków przepompownia Plebanka, 

• Pompa do ścieków przepompownia Runowo, 

• Pompy w oczyszczalni ścieków 

• Przezwojenie silnika dmuchawy w oczyszczalni 

         10.000,00 

           6.835,00 

           2.480,00 

           4.072,00 

           1.900,00 

   6. Konserwacja dachu budynku krat – nie wykonano            2.000,00 

   7. Konserwacja ogrodzenia – nie wykonano            2.000,00 

  8. 

Zakup i montaŜ kotła na miał c.o. w budynku socjalnym 

Wykonano za kwotę: 

          4.000,00 

           3.672,13 

   9. 

 

Dodatkowo wykonano malowanie budynków oczyszczalni 

Remont nowo przyjętych przepompowni w Sypniewie  szt. 2 

Wykonanie wiaty na opał oraz wiaty dla agregatu prądotwórczego 

           3.180,00 

           2.950,00 

           1.250,00 

 

Razem planowane: 

Razem wykonane: 

         88.000,00 

         42.575,13 

 SKŁADOWISKO  ODPADÓW  w Dalkowie  

1. Wykonanie boksów na odpady niebezpieczne – nie wykonano            2.500,00 

2. Wykonanie pasa zieleni – nie wykonano            1.500,00 

 Razem:            4.000,00 

                                                                    Ogółem łączny koszt :                  226.500,00 zł 
                                                                    Ogółem wykonano :                     159.645,03 zł 
 
W dziale wodociągi i usługi wod-kan wykonano w 2008 r. 

• Usunięto 44 awarie na sieci oraz przyłączach wodno-kanalizacyjnych, 
• Wykonano 42 przyłącza wody na nowo-wybudowanych sieciach, 
• Wykonano 32 przyłącza wody na istniejących sieciach, 
• Wykonano 8 przyłączy kanalizacyjnych, 
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• Wymieniono 4 pompy głębinowe-woda, 
• Wymieniono 167 wodomierzy w ramach legalizacji. 

 
  
JeŜeli sprzedaŜ wody z poszczególnych Hydroforni na terenie Gminy Więcbork w latach 
2002 – 2008 w m³: 
 
 
 
 

Hydrofornia 2002 r. 2003 r. 2004 r. 2005 r. 

Więcbork 249.873 247.142 225.958 211.484 

Runowo Kraj. 36.138 30.727 36.435 29.973 

Sypniewo 55.710 66.352 48.913 49.263 

Jastrzębiec 8.207 5.901 7.904 6.810 

Witunia 19.006 16.111 19.376 14.571 

Pęperzyn 11.406 10.058 12.472 10.014 

Razem  
sprzedaŜ 

       
342.306 

       
338.661 

315.952 289.903 

 
Miesiąc 

        
       2006 r 

        
       2007  r. 

 
      2008 r. 

Planowana 
przyjęta na 2009 

styczeń 
 

31.377 32.073 16.737  

 
luty 

22.613 31.351 41.674  

 
marzec 

30.427 22.390 17.678  

 
kwiecień 

22.068 26.371 32.108  

 
maj 

32.503 31.069 23.731  

 
czerwiec 

25.658 29.189 41.778  

 
lipiec 

38.694 27.318 26.613  

 
sierpień 

29.693 27.407 37.952  

wrzesień 
 

37.363 36.943 27.234  

październik 
 

25.248 29.429 30.681  

listopad 
 

33.003 23.915 23.384  

grudzień 
 

22.962 34.881 35.514  

Razem 351.609 352.336 355.084 374.260 
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Dyrektor powiedział równieŜ, Ŝe wykonywane są kontrole gospodarki ściekowej i na 118 
kontroli w 62 przypadkach stwierdzono nieprawidłowości w postaci: 24 – brak umów na 
wywóz nieczystości, 12 – brak zbiorników / szamb /, 11 – stwierdzono przelewy, 15 – brak 
systematyczności w opróŜnianiu szamb. 
Dodał teŜ, Ŝe kiedy został Dyrektorem, Zakład Gospodarki Komunalnej był zadłuŜony i przez 
kilka lat trzeba było się z tego „podnosić”.  Na dziś za 43 tys. zł wykonano dokumentację na 
modernizację stacji uzdatniania, nastąpiła poprawa jeŜeli chodzi o środki trwałe – zakupiono 
samochód śmieciarkę, koparkę sprzęt do prac wodno-kanaliazcyjnych, wóz asenizacyjny, 
nowy ciągnik. Obecnie Zakład zatrudnia ponad 40 pracowników.   
 
Tyle Dyrektor Dueskau. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję zabierając w niej głos jako pierwszy. 
JuŜ na samym wstępie podkreślił, Ŝe jego wypowiedzi będą świadczyć o tym, iŜ On i 
Dyrektor  „ nadają na róŜnych falach”. Według niego w Zakładzie panuje pewien stan 
chorobowy, który „trzeba leczyć”, skoro firma wyciągnęła rękę do społeczeństwa o około 234 
tys. zł  zwiększając stawki taryf  na wodę i ścieki. Trzeba jednak pamiętać o tym, Ŝe gros 
mieszkańców Gminy, to ludzie bezrobotni, emeryci i renciści i tak właściwie podwyŜką 
„uderzy się” w tych którzy są w stanie zapłacić. Uznawanie, ze ekonomiczność Zakładu 
moŜna utrzymać jedynie poprzez podwyŜki jest dowodem na to, Ŝe nie potrzebny jest 
Dyrektor, a wystarczy portier.   
Z uwagi na waŜność tematyki jakiej poświęcona była sesja skierował pod adresem Zakładu 
kilka zastrzeŜeń. Jedno z nich dotyczyło „sufitowego” planowania przy ustalaniu zadań 
produkcyjnych i finansowych na 2008 rok. Na potwierdzenie tego podał przykłady: 
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1) Oczyszczalnia ścieków  

                Przychody – 75.000,00 zł 
                Koszty    - 745.000,00 zł 

Planowany dochód  - 5.000,00 zł     / osiągnięto stratę 71.848 zł / 
 
2) Wodociągi 
                    Przychody - 850.000,00 zł 
                    Koszty  - 845.000,00 zł 
Planowany dochód  - 5.000,00 zł    / osiągnięto stratę 53.961,692 zł / 
 
2) Wywóz nieczystości 

Stałych  
            Przychody  - 290.000,00 zł 
            Koszty  - 285.000,00 zł 
Planowany dochód 5.000,00 zł      / osiągnięto zysk 104.394,06 zł / 

 
3) Usługi cmentarne 
                  Przychód  - 60.000,00 zł 
                  Koszty  - 55.000,00 zł 
Planowany dochód  - 5.000,00 zł  / osiągnięto zysk 17.210,32 zł / 
 
4) Wywóz nieczystości płynnych 
                  Przychód  - 210.000,00 zł 
                  Koszty  - 205.000,00 zł 
Planowany dochód  - 5.000,00 zł    / osiągnięto zysk 1.966,18  zł / 
 
5) Wysypisko śmieci 
                  Przychód  - 250.000,00 zł 
                  Koszty  - 245.000,00 zł 
Planowany dochód  - 5.000,00 zł     / osiągnięto stratę 13.634, 54 zł / 
 
 
6) Przewijanie silników 
                      Przychody - 7.500,00 zł 
                      Koszty  - 7.000,00 zł 
Planowany dochód  - 500,00 zł  / osiągnięto zysk 2.298.55 zł / 
 
7) Ciepłownictwo 
                       Przychody - 610.000,00 zł 
                       Koszty  - 615.000,00 zł 
Planowany wynik  - - 5.000,00 zł   / osiągnięto stratę 50.015,00 zł / 
 
8) Usługi wodno-kanalizacyjne 
                        Przychody - 120.000,00 zł 
                        Koszty  - 100.000,00 zł 
Planowany dochód  - 20.000,00 zł    / osiągnięto zysk 13.549,06 zł / 
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PowyŜsze dowodzi, Ŝe wyniki odbiegają zupełnie od planowanych załoŜeń. NaleŜy zatem w 
tym miejscu postawić pytanie czy nie lepiej planowanie oprzeć na realnych podstawach 
uzyskując wiarygodny wynik. Kolejne zastrzeŜenia budzi wykonanie planowanych zadań 
modernizacyjnych i remontowych w 2008 roku. Są one tym bardziej kontrowersyjne, iŜ ich 
wykonanie było uzasadnieniem podwyŜki taryf w roku 2008. Dziś okazuje się, Ŝe z 
zaplanowanej kwoty 88 tys. zł wykonano niewiele, mało tego zakres tych samych prac 
powiela się na rok 2009 serwując kolejną podwyŜkę. Inny z zarzutów dotyczył nie 
wykorzystania moŜliwości pozyskania większej ilości ścieków na oczyszczalnię, a takowe 
istnieją przy zastosowaniu wzmoŜonych kontroli posesji, gdzie moŜna by pozyskać 259 tys. 
zł, a nie bez większego wysiłku pozyskać ją z podwyŜki wody i ścieków. Zdaniem p. 
Kujawiaka nieprawidłowości występują równieŜ na odcinku wodociągów. Z danych 
zebranych za pośrednictwem sołtysów na podłączenie do wodociągu oczekuje ponad 40 
posesji. Zainteresowani pomimo wpłaconej zaliczki zniechęcani są długim okresem 
wyczekiwania na podłączenie oraz wysokim kosztem ostatecznego podłączenia. Czy nie 
lepiej niekiedy „dać wędkę za darmo, by potem móc łupać zyski na rybach”?. Analizując ten 
stan stwierdził, Ŝe w ostatnich 5 latach wybudowano 95 km sieci wodociągowej, a wykonano 
w ostatnich 3 latach około 100 podłączeń, co w przeliczeniu na 1 km daje zaledwie 1 
podłączenie. Pytał więc czy o wpływach ze sprzedaŜy wody nie powinna decydować nie tylko 
cen ale i ilość. O tym, ze ilość decyduje o wielkości wpływów niech świadczy przykład 
pozyskiwania nieczystości stałych na terenie naszej Gminy.  W dziale tym konkurencja 
zmusiła Zakład do szukania rozwiązań i podejmowania decyzji, które przełoŜyły się na 
wysoki zysk. Generalnie uznał, Ŝe ZGK nie powinien dąŜyć do pozyskiwania zysków, a 
wszelkie wygospodarowane nadwyŜki przeznaczać na modernizację i bieŜące konserwacje  
urządzeń. Nie na miejscu jest mówienie o zyskach skoro stan techniczny urządzeń, maszyn 
jest w opłakanym stanie. Na potwierdzenie tego podał stację wodociągową, oczyszczalnię 
ścieków, sprzęt transportowo – techniczny, starą siec wodociągową /azbestowa/. Za 
adekwatne do zaistniałej sytuacji w Spółce uznał powiedzenie cyt: „Ojca wzbogacił, a syna na 
dziady wyprowadził”.  Kończąc powiedział, Ŝe mimo tego będzie głosował za proponowaną 
taryfą poniewaŜ Burmistrz zobowiązał Zakład do wprowadzenia radykalnego programu 
naprawczego, który wprowadzić ma rewolucyjne zmiany w sposobie zarządzania firmą. Poza 
tym stoi na stanowisku, Ŝe ZG K nie moŜna doprowadzić do stanu upadłości. 
 
Jako kolejny głos zabrał Burmistrz Więcborka, który uznał, Ŝe odbywająca się sesja jest jedną 
z najtrudniejszych gdyŜ naleŜy podczas niej wyjaśnić kilka istotnych kwestii. Zgodził się ze 
stwierdzeniem Dyrektora, Ŝe Zakład  podczas jego rządów przeszedł przeobraŜenie.  Jest 
rzeczą normalną, Ŝe  kaŜda firma musi się rozwijać i co jakiś czas przejść reorganizację, dziś 
w takiej sytuacji znalazł się ZGK. System w nim panujący stał się niewydolny, zatem zmiana 
sposobu zarządzania jest konieczna. Na ten stan rzeczy złoŜyło się kilka czynników wśród 
których wskazać naleŜy: pogarszający się stan wody pitnej, urządzeń infrastruktury 
technicznej, niewłaściwy przepływ informacji między ZGK a mieszkańcami Gminy. Nie 
moŜe być sytuacji, by Dyrektor ZGK zrzucał wszystko na barki Burmistrza czy 
Przewodniczącego RM  Musi mieć świadomość tego, Ŝe pełni on rolę słuŜebną wobec 
społeczeństwa. Przy okazji wspomniał o dwóch komercyjnych firmach zainteresowanych 
wejściem na nasz rynek, co przy niewydolności ZGK moŜe stać się realne i pozbawić nas 
wpływu na wysokość taryf, czego chcielibyśmy uniknąć.  
 
Kolejna mówczyni p. Halina Zimon – PoroŜyńska – Przewodnicząca Rady Nadzorczej ZGK  
po wysłuchaniu przedmówców starała się złagodzić zarzuty jakie padały pod adresem 
Zakładu. Jest to Spółka duŜa obsługująca cztery działy gospodarki. W innych miastach kaŜdy 
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dział funkcjonuje samodzielnie. Obroty Spółki są więc kilkanaście razy większe niŜ tam gdzie 
działa to samodzielnie. Krótko odniosła się do poszczególnych działów broniąc nie 
wykonania planowanych zysków np. w ciepłownictwie niewątpliwy wpływ na wykazanie 
strat ma taka a nie inna zimowa aura. Mówiła teŜ o wzroście najniŜszego wynagrodzenia, co 
spowodowało konieczność wyrównania płac pozostałym pracownikom, a co pociągnęło za 
sobą łącznie z ZUS kwotę około 120 tys. zł w skali roku. Ponadto Zakład ponosi spore koszty 
utrzymania obiektów i infrastruktury. Znaczny wzrost opłaty środowiskowej jak równieŜ 
energii elektrycznej ma teŜ niewątpliwy wpływ na takie a nie inne stawki.  Wspomniała przy 
tym, Ŝe wysoki procent mieszkańców nie płaci rachunków, co rzutuje na płynność finansową 
Zakładu. Podsumowując prosiła o zatwierdzenie proponowanych stawek taryf.  
 
Radna Barbara Bury stwierdziła, Ŝe analiza wyniku finansowego Zakładu powinna być 
zadaniem Przewodniczącej  Rady Nadzorczej, zatem zapytała co zrobiła ona będąc drugą 
kadencję na tym stanowisku. Pytała teŜ gdzie wykonano dwie studnie o których mowa w 
materiałach przekazanych radnym. 
 
Radny Stanisław Piłka pytał dlaczego takie straty wykazuje się w wodociągach. Ponadto 
zapytał, czy ktoś z pracowników ZGK rozmawiał z osobami które w grudniu 2008r. zerwały 
umowę z ZUK Świecie, by zachęcić ich do korzystania z usług naszego Zakładu, bo jeŜeli 
tego nie zrobili, to stracili potencjalnych klientów. Zwrócił się równieŜ do p. PoroŜyńskiej z 
zapytaniem, czy na działalność firmy starano się pozyskać środki zewnętrzne. 
 
   
Dyrektor ZGK powiedział, iŜ idąc na dzisiejszą sesję miał świadomość, Ŝe idzie „na 
stracenie”. Co więcej wie dokładnie, Ŝe na jego stanowisko wyznaczony jest juŜ następca i 
wie kto nim ma być. Pomijając jednak powyŜsze nigdy nie zgodzi się z tym, Ŝe Zakład 
osiągnął dno. PodwyŜki, które otrzymali pracownicy, zgodnie z tym co powiedziała  
p. PoroŜyńska otrzymali słusznie, bo za wykonaną pracę powinni godnie zarabiać, a nie być 
zmuszeni rezygnować z pracy w Spółce i szukać jej za granicą. Nie jest teŜ źle skoro w 
przeciwieństwie do innych zakładów pracy ZGK wypłaca pracownikom pensje terminowo. 
Ponadto za niesłuszne uznał ataki na planowanie. Spółka zobowiązana jest bowiem do 
przestrzegania szeregu przepisów wynikających z BHP, ustaw, uchwał, które obligują do 
ponoszenia róŜnego rodzaju opłat i niewątpliwie mają wpływ na takie, a nie inne wykonanie. 
Kwestia nie wykonania prac na cmentarzu komunalnym wynika zaś z faktu, Ŝe projektant ma 
swoje terminy i czas na wykonanie dokumentacji, która gotowa będzie dopiero za miesiąc 
zatem wyklucza to moŜliwość podjęcia prac. Kolejnym czynnikiem mającym wpływ na 
wykonanie planu jest niewielki pobór wody z nowo wybudowanych na wsiach wodociągów, 
gdyŜ rolnicy korzystają z własnych studni i na niewiele zda się tłumaczenie, Ŝe jakość tej 
wody jest nie najlepsza. Dlaczego, pytał p. Dueskau piętnuje się więcborski ZGK z 
podwyŜszenie stawki taryf skoro w ościennych gminach są one wyŜsze: 
 
          Sępólno                        
          1.05.2008 r.                 2,34                            4,94                         0/0                            
2,34 /4,94       
           Kamień  
         1.01.2009 r.                 3,12                              5,06                     0,67/0,47                     
2,45/4,59 
                           Dowóz ścieków na oczyszczalnię      mała beczka      16,30 
                                                                                       duŜa beczka       12,30 
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           Sośno 
         1.01.2009 r.                 3,14                             7,00                     0,34/1,85                      
2,80/5,15  
 
czy ma to oznaczać, Ŝe tamtejsze Zakłady mają niewłaściwych zarządców? To, Ŝe Zakład 
wnioskuje o zatwierdzenie wyŜszych taryf wynika chociaŜby z tego, Ŝe w tym roku ponad 50. 
tys. zł trzeba będzie zapłacić za umieszczenie rurociągu w pasie drogowym. Kończąc 
stwierdził, Ŝe Zakład potrafi wykonać pracę jaka jest mu przypisana i słuŜy ona wszystkim 
mieszkańcom Gminy. 
 
Radna Sowińska poruszyła kilka zagadnień. Po pierwsze, skoro p. Duesku obawia się 
problemów kadrowych warto przypomnieć, Ŝe od dziesięciu lat ciąŜy na nim wyrok sądowy 
na mocy którego powinien w przypadku zwolnienia się stanowiska, przywrócić  do pracy 
byłego pracownika ZGK. Po drugie uznała, Ŝe tak naprawdę nie do radnych Rady Miejskiej 
naleŜy szukanie rozwiązań sytuacji zaistniałej w Spółce. Po trzecie dla utwierdzenia się w 
przekonaniu jak zagłosować odnośnie stawek taryf, pytała, czy ZGK przewiduje 
rekompensatę w związku z pogorszeniem się stanu wody, który wymusza na odbiorcach 
ponoszenie dodatkowych kosztów związanych z potrzebą jej uzdatniania we własnym 
zakresie. Ostatnią sprawą jaką poruszyła radna było wyjaśnienie kwestii, czy uŜywanie 
sprzętu ZGK i wykorzystywanie jego pracownika  na usługi Klubu Sportowego „SOKÓŁ”, 
czego była świadkiem, są w jakikolwiek sposób przez ten Klub refundowane. 
 
 Pan Dueskau odnosząc się pokrótce do zgłoszonych pytań wskazał, Ŝe jeŜeli chodzi o myjnię 
samochodową, to takowa, profesjonalna funkcjonuje  w pobliŜu / właściciel p. Śpica /. 
Studnie o które pytała radna Bury usytuowane są: jedna w Pęperzynie, druga, która przeszła 
remont kapitalny, w Więcborku. Co do wyroku stwierdził, Ŝe co prawda odbyła się sprawa w 
Sądzie Pracy ale w jej wyniku miał on jedynie rozpatrzyć moŜliwość ponownego zatrudnienia 
pracownika  - nic więcej. Natomiast na usługę jaką wykonał Zakład na rzecz Klubu 
„SOKÓŁ” jest rachunek i po posiedzeniu zaprasza Panią radną do siedziby Zakładu celem 
jego okazania. 
 
Radny Waldemar Kuszewski stwierdził, Ŝe tak wymijającej i nie dotykającej istoty problemu 
odpowiedzi na swoje pytanie się nie spodziewał. Równie dobrze moŜna byłoby powiedzieć, 
Ŝe myjnia samochodowa znajduje się w Sępólnie i tam moŜna pojechać. Nie o takie jednak 
podejście do sprawy mu chodziło. Nurtowały go ponadto przyczyny zmniejszenia się ilości 
odbiorców wody / dane wynikające z tabeli F stanowiącej załącznik do wniosku ZGK w 
sprawie stawek taryf / o 108 gospodarstw domowych w stosunku do danych z poprzedniej 
tabeli jaka przedstawiona została w roku 2007 oraz wzrost wartości w tabeli D /punkt 1a/ 
dotyczący wynagrodzenia z narzutami o ponad 40 %  tj. kwotowo o ponad 200 tys. zł. 
Ubolewał teŜ nad tym, Ŝe Zakład w sposób szablonowy opracowuje wnioski jak i corocznie 
powiela te same treści uzasadniające potrzebę podwyŜek cen. Cytował część z uzasadnienia: 
„jako przykład moŜe posłuŜyć tutaj wyliczony i wyodrębniony zysk na wodzie i ściekach”; 
„powyŜszy przykład pokazuje, Ŝe przy właściwej realizacji planu finansowego oraz 
wprowadzenia nowych metod alokacji przy tworzeniu taryf na pweno nastapi poprawa jakości 
dostarczania wody i odprowadzania ściekow…”; 
„zaproponowana taryfa została zaplanowana w sposób bezpieczny…”; 
„warunkiem, który został spełniony jest realne przyjęcie do kalkulacji taryfy właściwej liczby 
sprzedanej wody oraz odebranych ścieków…”; 
„przyjmując prawidłowo do określenia te trzy czynniki czyli: metry sześcienne wody i 
scieków, poniesione koszty…”. 
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Przewodniczący RM wracając do przedstawionych przez p. Dueskau  stawek taryf jakie są się 
w ościennych gminach stwierdził, Ŝe róŜnią   się one od tych które zebrała telefonicznie  
p. Sekretarz Gminy.  
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Cena za 1m³ 
wody brutto 

Cena za 1m³ 
ścieków 
brutto 

Cena za 1m³ 
ścieków 

dowoŜonych 

UŜytkownicy 
podłączeni do 

kolektora 
brutto 

UŜytkownicy 
posiadający 

własne szamba 

Opłata 
abonamentowa 

Więcbork /na 
okres od 

1.03.2009r. – 
28.02.2010r./ 

2,61 zł 5,12 zł 3,20 zł - - 2,84 zł 

Mrocza /obowiąz. 
do 30.04.2009r./ 

2,08 zł 3,87 zł - - - 2,47 zł 

Kamień 
/obowiąz. do 

grudnia 2009r./ 
3,12 zł 5,06 zł - - - 2,91 zł 

Sępólno 
/ obowiąz. od 
1.05.2008r. do 
30.04.2009r./ 

2,34 zł - - 4,94 zł 2,96 zł 

Dla właścicieli i 
zarządców 7,02 zł 
W budynkach 
wielorodzinnych w 
przypadku zawarcia 
umowy o 
rozliczenie, za 
odczyt i rozliczenie 
– 3,58 zł. 
Podlicznik – 3,58 zł 

Sośno 
/obowiązują od 
1.01.2009r. – 3 

1.12.2009r./ 

2,80 zł - - 5,15 zł 4,74 zł 

 Miesięcznie dla 
właścicieli i 
zarządców 
nieruchom. 4,56zł . 
Za odczyt i 
rozliczenia 
wodomierzy – 4,13 
zł. 
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Pan Kubiak nieco zdenerwowany wyjaśnił, Ŝe informacje o wysokości stawek, które 
przedstawił Dyrektor Dueskau zbierał on osobiście i poprosił Przewodniczącego RM o ich 
skonfrontowanie. Po wymianie informacji dodał, Ŝe  np w przypadku Sośna i Kamienia  do 
stawek wody i ścieków dopłaca Urząd Gminy. Uznał zatem, Ŝe  naleŜy mówić o realnych 
cenach które ponosi mieszkaniec. Będąc przy głosie wspomniał teŜ o wywozie nieczystości 
płynnych na których Zakład traci z uwagi na to, Ŝe na naszym terenie działają w tym zakresie 
cztery podmioty. 
 
Radny Jerzy Urbaniak pytał, czy przyjęcie stawek proponowanych przez Zakład spowoduje 
wyremontowanie stacji uzdatniania wody, a w związku z tym poprawi jakość wody. 
Osobiście teŜ widzi bezsens w budowie nowych wodociągów skoro z przedłoŜonej informacji 
wynika, Ŝe pobór wody z nowych przyłączy jest znikomy. 
 
Radna Bury nie widziała sensu dalszej dyskusji i prosiła o przejście do kolejnego punktu, co 
uczyniono. 
 
Ad. 9 W związku z tym, Ŝe temat stawek został po części przedyskutowany w poprzednim 
punkcie porządku obrad radni  kontynuowali kwestie z tym związane. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zapytała ponownie, czy ZGK przewiduje rekompensatę dla 
mieszkańców za złą jakość wody. 
 
Pan Dueskau odparł, Ŝe problem złej jakości wody dotyczy nie tylko Więcborka ale wielu 
innych miast i wsi. Na razie nie przewiduje się rekompensaty o której wspomniała radna, ale 
nie wyklucza, jeśli zajdzie taka konieczność, zastosowania 10 % upustu. Wracając do pytań 
radnego Kuszewskiego wskazał, Ŝe nie było jego zamiarem zbycie tematu myjni ale jej 
uruchomienie wiązałoby się pozyskaniem odpowiednich uprawnień, spełnieniem 
odpowiednich wymogów SANEPID –u , a przede wszystkim z ogromnym nakładem 
pienięŜnym na który dziś Zakładu nie stać. Natomiast róŜnice związane z  zmniejszeniem  się 
ilości odbiorców wiąŜą się przede wszystkim z faktem iŜ większość rolników korzysta z 
własnych studni pomimo tego, Ŝe podłączeni są do wodociągu – kaŜdy oszczędza. Natomiast 
na pytanie dotyczące wzrostu wynagrodzeń o ponad 40% stwierdził, Ŝe nie jest w stanie na to 
odpowiedzieć, poniewaŜ dane do tabeli wpisywała księgowa. 
 
Radnego Józefa Kosiniaka nie dziwił niski pobór wody gdyŜ ludzi nie stać na płacenie za nią 
ale mimo tego poparł dalszą budowę wodociągów skoro „lokomotywa rozkręciła się”. 
 
 Z kolei Radnego Kuszewskiego nie satysfakcjonowała odpowiedź Dyrektora na konkretne, 
zadane mu pytania. Radnemu chodziło bowiem o wyjaśnienie wskazanych pozycji z tabeli. 
Podkreślił, Ŝe nie pytał o tysiąc złotych tylko o ponad 200 tysięcy złotych. 
 
Musiałaby by to wyjaśnić księgowa Zakładu, która to opracowywała – odpowiedział p. 
Dueskau. 
 
Przewodnicząca Rady Nadzorczej ZGK starała się odnieść do zarzutów radnej Bury mówiąc 
Ŝe akurat ta nie jest od pozyskiwania środków zewnętrznych jak równieŜ od oceny np. za ile 
Spółka kupiła słomę czy za ile sprzeda wodę. Dla Rady Nadzorczej liczy się wynik finansowy 
i płynność Spółki, co nie znaczy Ŝe ma płynąć z kranu brudna woda. W tej chwili ZGK 
przygotowuje się do Walnego Zgromadzenia Wspólników gdzie będzie oceniony całokształt 
pracy Spółki za 2008r. 
Po dyskusji przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały  dotyczącej stawek taryf. 
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Na sali 13 radnych / ubył radny Kosiniak / 
 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 8 radnych 
Przeciwnych    - 4 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Po głosowaniu Burmistrz Więcborka podziękował radnym. Stwierdził, Ŝe głosy przeciwne są 
sygnałem , Ŝe dzieje się źle i jest to negatywnie postrzegane przez społeczeństwo. Nie ma 
wątpliwości, Ŝe trzeba podjąć radykalne działania zmierzające do poprawy tej sytuacji. 
Potwierdził teŜ, Ŝe jest wystawiona faktura na Klub Sportowy „Sokół” za wykonaną usługę – 
transport, datowana na dzień 19.01.2009r.  
 
Przewodniczący RM przed realizacją kolejnego punktu porządku obrad poprosił radnych o 
wyraŜenie zgody na wcześniejsze omówienie i  przegłosowanie projektu uchwały w sprawie 
sprzedaŜy w trybie przetargu ustnego ograniczonego nieruchomości połoŜonej w Więcborku 
obręb 3 / punkt 13 porządku obrad /. Prośba zmiany wprowadzona została z uwagi na 
obowiązki zawodowe obecnego na posiedzeniu przedstawiciela wnioskodawcy i związane z 
nimi ograniczenia czasowe. 
  
Radni przychylili się do proponowanej zmiany, zatem Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk 
omówił projekt uchwały dotyczący wyŜej wymienionej uchwały. 
 
Wywołana uchwała jest konsekwencją wniosku jaki wpłynął od NZOZ „PROVITA” w 
sprawie wydzielenia działki usytuowanej przy Urzędzie Miejskim celem wybudowania na 
niej obiektu zapewniającego ochronę zdrowia mieszkańcom Gminy Więcbork. W związku z 
tym, Ŝe analiza geotechniczna działki wydzielonej poprzednio na powyŜszy cel wykazała, iŜ 
budowa we wskazanym miejscu pociągnęła by za sobą zbyt wysokie koszty Burmistrz 
odniósł się pozytywnie do wniosku Spółki proponując na budowę obiektu działkę przy 
Urzędzie Miejskim. W związku z powyŜszym traci moc uchwala Nr XXII/183/2008 Rady 
Miejskiej w Więcborku z dnia  26 czerwca 2008r. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa … - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jerzy Urbaniak pytał, czy budowa obiektu w tym miejscu  zapewni zachowanie 
wymaganych przepisami odległości. 
 
Kierownik Referatu UM odparł, Ŝe wymagana jest 4 m odległość i będzie to zachowane.   
 
Więcej pytań nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 10 -12 Sprawozdanie z  działalności Rady Miejskiej w Więcborku za rok 2008 oraz 
sprawozdania stałych Komisji Rady Miejskiej z realizacji planu pracy za 2008r stanowią 
załącznik do niniejszego protokółu i są do wglądu w biurze RM. 
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Ad. 14 – 17 Projekty uchwał  dotyczące gospodarowania mieniem Gminy omówił Kierownik 
Referatu UM p. Michał Bąk 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokalu mieszkalnego stanowiącego własność 

Gminy Więcbork. 
 
Z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego połoŜonego w Więcborku przy ulicy BoWiD 1 
wystąpił  główny najemca p. Zenona Kłys.  
 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 

b) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokalu uŜytkowego połoŜonego w Sypniewie 
przy ul. 29 Stycznia 36. 

SprzedaŜ dotyczy lokalu połoŜonego w centrum wsi Sypniewo wcześniej uŜytkowanego 
przez Telekomunikację o powierzchni 64,81 m². Wniosek o wykup lokalu wpłynął od 
Banku Spółdzielczego w Więcborku. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa … - pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
c) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w Pęperzynie. 

 
Z wnioskiem o wykup nieruchomości wystąpili p. Jadwiga i Grzegorz Lacke z Pęperzyna. 
Jest to nieruchomość niezabudowana oznaczona numerem geodezyjnym 346/28  
o powierzchni 0,0842 ha usytuowana przy boisku sportowym / osiedle popegeerowskie /. 
SprzedaŜ w/w działki nastąpi w formie przetargu ustnego nieograniczonego. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa … - pozytywna 
 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
d) w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości połoŜonej w Więcborku. 
 
Przedmiotowa działka o powierzchni 0,1777 ha połoŜona jest na Osiedlu Piastowskim i 
stanowi własność p. Bernadety Korthals. Nabycie przez gminę w/w nieruchomości wynika z 
faktu, iŜ zgodnie z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego 
terenu pomiędzy ulicami gdańską i I Armii Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta 
Więcbork zatwierdzonym uchwałą Nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku jest ona 
przeznaczona pod tzw. tereny zielone ogólnodostępne tj. jako zieleń wypoczynkowa, 
parkowa, miejsce zabaw dla dzieci. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa …- pozytywna. 
 
Uwag ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymał się    - 1 radny 

 
 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska z Planem 
Gospodarki Odpadami Gminy Więcbork. Aktualizacja na lata 2008 2011 z perspektywą na 
lata 2012-2015”  przedstawił  Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski oraz zespół 
autorski – p. mgr inŜ. Barbara Wiśniewska i p. inŜ.. Małgorzata Pyszke. 
 
Przepis art. 17, ust 1 oraz art.18 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r. Prawo ochrony środowiska 
oraz art. 14 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001r. o odpadach nakłada na Burmistrza Więcborka 
obowiązek sporządzenia nie rzadziej niŜ co 4 lata aktualizacji gminnego programu ochrony 
środowiska oraz planu gospodarki odpadami. Program stanowi podstawę działania 
Samorządu Gminy Więcbork w zakresie realizacji polityki ekologicznej państwa, tworzenia 
innych programów branŜowych oraz formułowania wytycznych dla aktualizacji gminnych 
programów ochrony środowiska. Program zakłada realizację poszczególnych zadań na lata 
2008 – 2011. Przyjęto w nim takŜe działania na kolejny przedział czasowy 2012 -2015 jako 
średniookresowy czas realizacji zadań. Jego częścią składową jest plan gospodarki odpadami, 
którego nadrzędnym zadaniem jest wprowadzenie nowoczesnych metod w sferze techniki, 
ekonomii i zarządzania – z perspektywą rozwiązań długofalowych, skutkujących redukcją 
ilości powstających odpadów oraz ich zagospodarowania w sposób spełniający wymagania 
ochrony środowiska.  
Na wykonanie Programu wystąpiono z zapytaniem o cenę do dwóch firm, których oferta była 
dość wysoka. Ostatecznie najbardziej korzystną ofertę przedstawiły p. Barbara Wiśniewska, 
p. Małgorzata Pyszke i p. Remigiusz Skrzypiński – 4.900,00 zł brutto,  pracownicy Wydziału 
Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego, którzy wykonali dokument prywatnie w 
ramach umowy o dzieło. Całość licząca około 160 stron opracowywana była przez osiem 
miesięcy i została pozytywnie zatwierdzona przez:  Zarząd Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim i rejonowy Zarząd Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa…. – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, dlaczego w opracowaniu odnośnie wodociągów i 
kanalizacji wykorzystano dane z 2006 roku. 
 
Dokument przygotowano w oparciu o materiały przekazane przez gminę. W kolejnych latach 
dane w nim zawarte będą aktualizowane – odparła p. Wiśniewska. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 

Na sali 12 radnych 
 

Za przyjęciem uchwały glosowało -  11 radnych 
Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 
 
Ad.19-20 Projekty uchwał związane z ochroną środowiska przedstawił Kierownik Referatu 
UM p. Tomasz Fifielski. 
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a) w sprawie uchwalenia „Gminnego programu budowy i finansowania przydomowych 
oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Więcbork”. 

 
 Przedmiotowy program pozwoli na lepsze rozwiązanie gospodarki wodno-ściekowej w 
Gminie Więcbork, a dokładnie tej jej części, która nie jest i nie będzie objęta systemem 
zbiorczej kanalizacji sanitarnej. Pieniądze na dofinansowanie przydomowych oczyszczali 
pochodzić będą z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska, a jego wysokość to 2.000,00 
zł / koszt całości inwestycji około 5 tys. zł – 6 tys. zł w zaleŜności od ilości mieszkańców 
danej posesji /. W programie zawarto warunki dofinansowania oraz sposób jego 
rozliczenia. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zadał pytanie w kwestii formalnej, a mianowicie, czy 
umowie stanowiącej załącznik do przedmiotowej uchwały winny być ujęte z imienia i 
nazwiska personalia Burmistrza i Skarbnika.  
 
Nie ma takiej konieczności,  moŜna te zapisy wykreślić – odpowiedział. p. Fifielski 
 
Więcej uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do przegłosowania uchwały 
uwzględniającej proponowaną przez radnego Kuszewskiego zmianę. 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

 
 
 
b) w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników 
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych. 

 
PowyŜszy projekt uchwały jest związany z prowadzonymi przez gminę kontrolami posesji w 
zakresie przestrzegania przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
Zakłada on, Ŝe w sytuacji, gdy właściciel nieruchomości nie udokumentuje korzystania z 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych lub w zakresie opróŜniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych poprzez okazanie umowy z podmiotem 
posiadającym odpowiednie zezwolenie i dowodów płacenia za takie usługi, Gmina 
zobowiązana jest zorganizować odbieranie nieczystości stałych i ciekłych. W takim 
przypadku Burmistrz wydaje właścicielowi nieruchomości decyzje z urzędu, w której ustala: 
- obowiązek uiszczania opłat za odbieranie odpadów komunalnych lub opróŜnianie 
zbiorników bezodpływowych, 
- wysokość opłat wyliczonych z zastosowaniem stawek, 
- terminy uiszczania opłat, 
- sposób i terminy udostępniania urządzeń lub zbiorników w celu ich opróŜnienia. 
Górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych, opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych ustalono w oparciu o przedstawioną przez ZGK kalkulację nieczystości stałych na 
składowisko w Dalkowie i nieczystości płynnych do Oczyszczalni w Runowie w 2008r. 
 
 
 
Opinia Komisji Rolnictwa..- pozytywna. 
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Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 21 Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia w pierwszej 
kategorii zaszeregowania w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu w Złotych dla pracowników jednostek budŜetowych Gminy 
działających w zakresie oświaty omówił Dyrektor BOOS p. Waldemar Kuczerepa.  
 
Proponowane najniŜsze wynagrodzenie zasadnicze w pierwszej kategorii zaszeregowania w  
wysokości 680 zł (poprzednio 585 zł) oraz wartość jednego punktu w wysokości 5,00 zł 
(poprzednio 4,50) umoŜliwi waloryzację płac dla pracowników administracji i obsługi 
zatrudnionych w placówkach oświatowych gminy Więcbork. Przedstawiona tabela 
miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego pozwala na przeprowadzenie waloryzacji 
wynagrodzenia w ramach przeznaczonych na ten cel środków i z zachowaniem istniejącej 
struktury wynagrodzenia. Zaproponowana wysokość najniŜszego wynagrodzenia  jak i wartość 
punktu stanowią waloryzację kwot obowiązujących w placówkach oświatowych od 2007 r. W 
omawianym okresie waloryzowaliśmy płace o następujące wskaźniki: 2008 rok – 5%, 
planowany wzrost wynagrodzeń w 2009 roku – 10 % (łącznie w stosunku do 2007 roku 15 
%). 
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

 
 
Ad. 22 Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę 
Więcbork projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX. Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionach Działanie 9.4. Wysoko wykwalifikowane kadry 
systemu oświaty oraz pełnienie przez Powiat Tucholski funkcji koordynatora, przedstawił 
równieŜ p. Waldemar Kuczerepa. 
Dyrektor BOOS powiedział, Ŝe kilka miesięcy temu otrzymano propozycję przystąpienia do 
partnerstwa, którego celem było pozyskanie środków na pozyskanie środków unijnych na 
podniesienie kwalifikacji pracowników oświaty i pracowników administracyjnych 
związanych z oświatą. Wniosek partnerski, który przygotowało Starostwo Powiatowe w 
Tucholi, a do którego przystąpiliśmy, uzyskało pozytywną opinię i akceptację i na ten cel 
przyznano 1mln. zł.  PoniewaŜ w tym partnerstwie oprócz Starostwa i naszej Gminy jest 
jeszcze kilkadziesiąt Gmin realizacja tych środków juŜ po podziale w wysokości około 25 tys. 
zł, nastąpi po podpisaniu umowy  z Urzędem Marszałkowski. Jednym z warunków 
otrzymania środków jest podjęcie omawianej uchwały, drugim zaś zapewnienie tzw. wkładu 
własnego w wysokości 4.560,00 zł / kwota zostanie przeniesiona z rozdziału 80146/. 
Pozyskane środki pozwolą zwiększyć lub uzupełnić kwalifikacje nauczycieli zatrudnionych 
na terenie Gminy Więcbork.  

 
Opinia Komisji Oświaty, kultury i Sportu – pozytywna. 
 
Pytań dodatkowych ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
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Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
 
Ad. 23 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2009r. omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Skarbnik poinformował, Ŝe konieczność zmian związana jest z wcześniej podjęta uchwałą. 
Burmistrz Więcborka podpisał umowę na podstawie której otrzymamy  dotację rozwojową  
w kwocie 25.840,00 zł.  W związku z tym proponuje, by do budŜetu Gminy na 2009r. 
wprowadzić zarówno po stronie dochodów jak i wydatków nowy dział 851 – Polityka 
Społeczna. Zaznaczył równieŜ, Ŝe wszystkie ujęte paragrafy między innymi płacowe 
wynikają z podpisanej umowy, są niejako narzucone przez zawarte porozumienie - nie ma tu 
Ŝadnej dowolności. Wymagany wkład własny w wysokości 4.460,00 zł, nie zwiększając 
deficytu budŜetu, przeniesiony zostanie z działu 801 – Oświata i wychowanie rozdziału 801 
46 – Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli paragraf 4300 do działu – Pozostałe zadania w 
zakresie polityki społecznej, rozdział 85395 paragraf 2320 – dotacje dla Powiatu. 
 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
 
Ad. 24 Projekt uchwały w sprawie  przyznania dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
Burmistrzowi Więcborka za 2008 rok przedstawił Skarbnik Gminy. 
 
Pan Skarbnik wskazał, Ŝe Burmistrz pracuje i otrzymuje wynagrodzenie, którego wysokość 
określona była przez Radę Miejską i na mocy ustawy z 12 grudnia 1977 r. o dodatkowym 
wynagrodzeniu rocznym dla pracowników jednostek sfery budŜetowej, takowe mu 
przysługuje. Na podstawie w/w ustawy Rada Gminy zobowiązana jest weryfikować 
wysokość naleŜnego świadczenia oraz podjąć stosowną uchwałę o jego przyznaniu. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i finansów – pozytywna. 
 
Pytań nie zgłoszono, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 25 Odpowiedzi na interpelację i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka. 
 
• W sprawie dodatkowych punktów świetlnych, między innymi na ulicy Kasztanowej dnia 

9.01.2009r. zwrócono się z pismem do poznańskiego oddziału ENEA. 
• JeŜeli chodzi o podjęcie działań względem uciąŜliwej działalności bobrów będą się one 

wiązały równieŜ z wystosowaniem pisma, w tym przypadku  do Wojewody, który jak 
jedyny jest władny do wydania pozwolenia na ich odstrzał. 

• Środki zewnętrzne na budowę lokali socjalnych stanowią jedynie dofinansowanie przy 
którym wymagane jest posiadanie sporych funduszy własnych, zatem w tej  sytuacji 
rozwaŜane są inne moŜliwości o których Burmistrz wspomniał na posiedzeniu Komisji 
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Rolnictwa. Opcją jest tu propozycja firmy, która oferuje wybudowanie bloku 
mieszkalnego na 35 mieszkań i spłatę inwestycji w ratach. Te kwestie będą jeszcze 
przedmiotem rozmów ze Skarbnikiem Gminy gdyŜ taka inwestycja musi zostać wpisana 
w wieloletni plan inwestycyjny Gminy. Niemniej sprawę przedyskutuje dodatkowo z p. 
Sikorską w celu zorientowania się jakie są ewentualnie inne moŜliwości. 

• Na ulicy Gdańskiej część chodnika była podniesiona z uwagi na problem gromadzącej się 
wody przy sklepie p. Cieślika. JednakŜe nieprawidłowości zgłaszane przez radną Bury, 
występujące zarówno  na ulicy Gdańskiej jak i Lipowej zostaną przekazane  

            p. Fifielskiemu. 
• Obecnie trwają  rozmowy mające na celu wyregulowania sfery prawnej budynków TKKF.  
• Studium wykonalności jest gotowe. Będzie ono jednak potrzebne, wówczas gdy Gminie 

nie uda się pozyskać środków unijnych na budowę kanalizacji.  
• Problemy z oświetleniem w Sypniewie i nie tylko, zgłaszane są na bieŜąco do energetyki, 

która reguluje czujniki ale problem powraca. Natomiast  problem wyrw powstałych na 
ulicy StraŜackiej i Szkolnej odnotował i zajmie się nim p. Tomasz Fifielski. 

• W kwestii zamiany działek cały czas trwa korespondencja pomiędzy Gminą, a 
Nadleśnictwem. Utrudnienia występujące w tej materii nie są, jak zapewnił Burmistrz, ze 
strony gminy.  

• Informacja o złym stanie drzew zostanie zgłoszona do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
• Odnośnie remontu drogi Nowy Dwór – Zakrzewek w planach jest zwrócenie się o środki 

w ramach tzw. „schetynówki” i połoŜenie tam asfaltu. 
• Kwestie dotyczące jakości wody zostały omówione szeroko podczas sesji. 
• Nie załatwiony dotychczas problem złego stanu drogi Borzyszkowo – Czarmuń zostanie 

ponownie przedstawiony Zarządowi Dróg Powiatowych z przypomnieniem, iŜ w tej 
sprawie składali pewne zobowiązania z których powinni się wywiązać. 

• Wycięcie pniaka w zatoczce przy przedszkolu w Borzyszkowie nastąpi po uzgodnieniach 
z zarządcą drogi. 

• KałuŜa przy skrzyŜowaniu ulicy I AWP i Osiedla BoWiD w miarę moŜliwości zostanie 
zlikwidowana. Natomiast dokończenie odcinka chodnika, będzie moŜliwe jeŜeli uda się 
oszczędzić trochę kostki przy okazji budowy w innym miejscu. 

• Uruchomienie myjni samochodowej wymaga spełnienia określonych wymogów i na dzień 
dzisiejszy Burmistrz nie widzi moŜliwości realizacji tego zadania. 

• Wyjaśnień odnośnie niedogrzanej sali gimnastycznej w Gimnazjum w Więcborku udzielił 
p. Kuczerepa. Powiedział on, Ŝe przy odbiorze prac wykonanych na sali gimnastycznej 
dokonano pewnych ustaleń i jedno z nich dotyczyło właśnie zaworu o którym mowa. 
Firma zobowiązała się do usunięcia usterek.  

 
 
Ad. 26 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Ireneusz Balcer poinformował członków Komisji Rewizyjnej, Ŝe we wtorek 
3.02.2009r. o godz. 8.00 odbędzie spotkanie tejŜe Komisji w sprawie skargi złoŜonej przez 
p. Rozpłoch do biura Rady Miejskiej. 
 
Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski  równieŜ w formie informacji przekazał, Ŝe z 
jego inicjatywy i kilku radnych powiatowych 7 lutego odbędzie się turniej halowy piłki 
noŜnej na nowo wybudowanej Sali w Kamieniu. Zaproszenie otrzymał Przewodniczący Rady 
i poprosił go o skompletowanie składu. W skład weszli: Waldemar Kuszewski – radny, 
Roman Mroczkowski  - radny, Ireneusz Balcer – radny, Barbara Bury – radna, Beata Lida – 
radna,  Tadeusz Mroziński – radny, Jerzy Urbaniak – radny, Stanisław Schwartz – radny, 
Andrzej Sobol – UM, Krzysztof Pieczko – UM, Paweł Toczko – UM, Jacek Masztakowski – 
UM, Tomasz Fifielski – UM.  
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W tej części posiedzenia Przewodniczący RM udzielił głosu obecnemu na spotkaniu 
mieszkańcowi Więcborka p. Andrzejowi Inert. 
 
Zaapelował on, by połoŜyć kres obecności osób spoŜywających alkohol na więcborskiej 
promenadzie oraz przywrócić ład i porządek w tej części miasta. Jego zdaniem jest to skutek 
zbyt wielu punktów sprzedaŜy alkoholu usytuowanych w pobliŜu wskazanego miejsca, a jako 
głównego winowajcę wskazał tu sklep. p. Nowackiej. W sezonie letnim ludzie ci zachowują 
się głośno i wulgarnie odstraszając turystów – mówił. Jego rozgoryczenie było tym większe, 
iŜ jak twierdził z potrzebą rozwiązania tego problemu zwracał się do Rady Miejskiej i do dziś 
nie doczekał się odpowiedzi. Wyraził przypuszczenie, Ŝe pismo jego zostało zlekcewaŜone 
lub jak stwierdził – „schowane” przez  Przewodniczącego. Poruszył teŜ kwestię rajdów 
samochodowych po promenadzie wnioskując aby ustawić tam barierki, lub tzw. „kozła” 
uniemoŜliwiając tym samym wjazd.  
 
Radna Barbara Bury powiedziała, Ŝe szanuje racje przedmówcy ale do niej jako radnej pismo 
w przedstawionej sprawie nie trafiło i czuje się obraŜona zarzutami jakie padły pod adresem 
Rady. 
 
Z kolei Burmistrz Więcborka powiedział, Ŝe nie jest tajemnicą, iŜ przygotowywany jest 
projekt przebudowy promenady. Na dziś wykonano teŜ remont muszli koncertowej w lasku 
miejskim i tam planuje się przenieść imprezy plenerowe. W zamierzeniach jest ponadto 
montaŜ monitoringu w mieście, gdzie część tzw. „oka” kamery będzie skierowana właśnie na 
promenadę, co jak moŜna sądzić znacząco ograniczy róŜnego rodzaju chuligańskie wybryki, 
czy skandaliczne zachowania „amatorów tanich win” /  łatwiejsza identyfikacja /.  JeŜeli 
chodzi o punkty sprzedaŜy alkoholu, to podchodząc do tematu tak jak p. Inert i zwracając 
uwagę tylko na tzw. „margines”, to w mieście powinno się wprowadzić prohibicję. Natomiast 
punkt sklepowy p. Nowackiej spełnia wszelkie wymogi prawne do uzyskania koncesji na 
sprzedaŜ alkoholu, zatem nie ma podstaw, by takowej nie uzyskał. Poza tym nie ulega 
wątpliwości, Ŝe kaŜdy z mieszkańców, będący świadkiem jakiś negatywnych zachowań 
powinien niezwłocznie poinformować o tym Policję, co jak okazało się  po ostatnich aktach 
wandalizmu nie jest takie proste. Sugestia mieszkańca dotycząca ustawienia znaku zakazu 
wjazdu wiąŜe się przeprowadzeniem uzgodnień i koniecznością zmiany organizacji ruchu. 
 
Przewodniczący RM stanowczo zaznaczył, Ŝe jeŜeli  do biura RM trafia pismo jest ono 
zawsze rozpatrywane, niezaleŜnie od tego czy podpisze się pod nim jedna, czy sto osób. Inną 
rzeczą jest  kwestia moŜliwości jej wyjaśnienia bądź realizacji.  
 
Radny Kosiniak odnosząc się do powyŜszego potwierdził, iŜ pamięta pismo które wpłynęło 
do Rady i zostało skierowane przez Przewodniczącego RM do rozpatrzenia na posiedzeniu 
Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i 
Dostosowania do Unii Europejskiej, której ówcześnie przewodził. Stanowisko w tej sprawie 
sprowadzało się do tego, by wszelkie imprezy odbywające się na promenadzie przenieść w 
inne miejsce, co wówczas okazało się nie tak proste do wykonania. Dziś taka  moŜliwość daje 
odnowiona muszla koncertowa i jej otoczenie w lasku miejskim. Zapewne na poprawę 
sytuacji wpłynie  równieŜ monitoring. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pozostając w temacie monitoringu, stwierdziła, Ŝe z tego co wie z 
jakością i skutecznością wyłapywania potencjalnych przestępców lub negatywnych zjawisk 
za pomocą zapisu z kamer bywa róŜnie. Wystarczy bowiem, Ŝe np. przestępca będzie miał 
załoŜony kaptur i moŜliwość identyfikacji będzie wykluczona. Sugerowała w związku z 
powyŜszym dokładne przeanalizowanie moŜliwości sprzętu, by w praktyce nie okazało się, Ŝe 
jest on bezuŜyteczny, a pieniądze na jego zakup i montaŜ, wyrzucono w błoto. Dodała teŜ, Ŝe 
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osobiście rozumie mieszkańców nie wykazujących chęci współpracy z policją jeŜeli chodzi o 
składanie zeznań, gdyŜ sama w tej materii ma negatywne doświadczenia. 
 
Burmistrz zapewnił, Ŝe sprzęt monitorujący wpierw będzie przetestowany / przez dwa 
tygodnie / i dopiero jeŜeli sprawdzi się w naszych warunkach, przy naszym oświetleniu, 
będzie mowa o zakupie. Przyznał radnej rację, Ŝe pewne czynniki mogą znacząco wpłynąć na 
brak moŜliwości właściwego odczytu dlatego teŜ miało miejsce spotkanie przedstawicieli 
firmy zakładającej monitoring z Kierownikiem Posterunku Policji w Więcborku podczas 
którego uzgadniano między innymi poziom odczytu z kamer, niezbędny do uŜycia go w 
procesie śledczym. JeŜeli okaŜe się, Ŝe testowany sprzęt jest on dla nas bezuŜyteczny nie 
będziemy  go w ogóle zakładać – zakończył Burmistrz. 
 
Czy znany jest koszt zakupu i montaŜu sprzętu monitorującego i ilość kamer jaka miałaby być 
zainstalowana – pytała radna Sowińska. 
 
Burmistrz odparł, Ŝe wybrano ofertę tańszą, która zakłada montaŜ czterech kamer za kwotę 
49.000,00 zł z moŜliwością zwiększenia ilości kamer do ośmiu. Sygnał odbierany będzie 
drogą radiową. Dodatkowym atutem przekazu radiowego będzie to, Ŝe kamerę będzie mógł 
kupić równieŜ zainteresowany mieszkaniec Więcborka i w ten sposób dodatkowo chronić 
swoja posesję, a policjant siedząc w samochodzie za pomocą laptopa sprawdzać sytuację w 
poszczególnych częściach miasta.  
 
  
Na tym zakończono obrady. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady dwudziestej dziewiątej sesji Rady Miejskiej 
w Więcborku” zamknął obrady. 
  
Prot. 
L. Halkiewicz, I. Mrozek 
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